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Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto

berie na vedomie

informáciu  o  činnosti  starostu  mestskej  časti  Košice-Staré  Mesto  od  XVII.  zasadnutia 
Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 24.06.2021, 
v  predloženom znení.



Vážení poslanci Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Staré Mesto,

predkladám Vám správu o svojej činnosti od júnového zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 
MČ Košice–Staré Mesto, ktoré sa uskutočnilo 24. júna 2021.

Úvodné podujatie Staromestského kultúrneho leta – úspešný jednodňový gurmán fest s 
názvom „Ochutnajte Starý pľac“ som prichystal spoločne s prezidentom Združenia Aregala 
Slovensko – kuchári bez hraníc a tak sa 26. júna 2021 na Dominikánskom námestí predstavila 
špička  slovenských  šefkuchárov,  ktorí  obohatili  ponuku  staromestského  trhoviska  o  živé 
varenie  aj  z  ponuky  zeleniny  a  ovocia.  Obrovský  záujem  a  pozitívne  odozvy  stoviek 
Košičanov  ma  presviedčajú,  že  takéto  podujatie  by  sa  malo  stať  tradíciou,  ktorá  podporí 
návštevnosť trhoviska a tým aj zvýšenie tržieb a záujem predávajúcich o miesto na našom 
trhu. 

Na otvorenie Denného centra seniorov nadviazal aj dlho očakávaný Športový deň pre 
seniorov,  ktorého  sa  po  dlhej  izolácii  už  nevedeli  dočkať.  Deň  plný  športu,  rozhovorov, 
občerstvenia  na  čerstvom  vzduchu  v  športovom  areáli  na  Alejovej  ulici  si  staromestskí 
dôchodcovia naplno užili.

V  záujme  operatívneho  riešenia  čistoty  a  poriadku  v  mestskej  časti  som  si  do 
programu zaradil trikrát do týždňa rannú kontrolu cez Kuzmányho sídlisko po centrálnej zóne 
a následne lokality okolo stanice cez Tyršovo nábrežie a môžem konštatovať, že situácia sa 
výrazne zlepšila aj vďaka väčšej aktivite Mestskej polície a Kositu.

Počas  prázdninových  mesiacov  sa  uskutočnilo  niekoľko  pracovných  rokovaní  k 
realizácií revitalizácie verejných priestranstiev – dvorov v MČ Košice – Staré Mesto, aby sa 
správne nastavili parametre k zadaniu na spracovanie projektových dokumentácií. 

Uskutočnili  sa  aj  pracovné  rokovania  na  trhovisku  Dominikánske  námestie  i  na 
miestnom úrade  za  účastí  zástupcov  Útvaru  hlavného  architekta,  Pamiatkového  ústavu  v 
Košiciach  i  bývalého  hlavného  architekta  Petra  Murka,  ktorý  bol  priamym  účastníkom 
rekonštrukcie  námestia  za  primátora  Rudolfa  Schustera.  Dohodli  sme  sa  na  parametroch 
revitalizácie  obľúbeného  trhoviska  tak,  aby  sa  dodržali  všetky  štandardy  historického 
námestia a pokyny mestských architektov i  pamiatkárov, aby sme mohli  v budúcom roku 
pristúpiť k realizácii. 

Rokoval som so zástupcom Ekocharity Východ, ktorá sa zameriava na zber šatstva, a 
dohodol zvýšenie počtu kontajnerov, nakoľko tri  pre MČ Košice – Staré Mesto kapacitne 
nestačia.  V  najbližšom  období  by  mali  pribudnúť  ďalšie  tri,  miesto  ešte  upresníme  po 
vzájomnej dohode.

Prevzal som záštitu nad výnimočným športovým podujatím Jumb Fest v centre Košíc, 
ktoré organizuje občianske združenie Atletika Košice a  pravidelne som sa zúčastňoval  na 
kultúrnych podujatiach Staromestského kultúrneho leta vždy v sobotu na Dominikánskom 
námestí.

Pre  seniorov  sme  zabezpečili  atraktívnu  prehliadku  budovy  a  podzemia  Štátneho 
divadla v Košiciach, vrátane sprievodcu Milana Kolcúna. Vysoká účasť a pochvalné reakcie 
svedčia o tom, že medzi staromestskými seniormi je veľký záujem o spoločné kultúrne, ale i 
športové  podujatia.  Veľký  ohlas  mala  aj  septembrová  Rozlúčka  s  letom,  ktorú 
spoluorganizovalo Denné centrum seniorov a pri dodržaní všetkých pandemických opatrení. 
Podarila sa príjemná akcia s výborným programom, občerstvením i náladou, za čo nám boli 
členovia denného centra veľmi vďační.

Aj seniorom, ale i  trhovníkom zaspieval  staromestský „  Miro Žbirka“,  ktorý je  už 
neodmysliteľnou súčasťou centra Starého Mesta, kde dotvára atmosféru spevom s gitarovým 
doprovodom. Otca štyroch detí, muzikanta a speváka Petra Lalíka som pozval na radnicu a 
podporil jeho talent a obľúbenosť aj účinkovaním na spomínaných dvoch podujatiach.
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Začiatkom augusta som sa navštívil MČ Praha 8, s ktorou má MČ Košice Staré Mesto 
podpísané  už  od  roku 2012 Memorandum o spolupráci.  Účelom mojej  cesty  bolo  najmä 
osobne sa zoznámiť so štatutárom tejto mestskej časti a následne prediskutovať a zadefinovať 
postupnosť krokov k obnoveniu našej spolupráce. Počas rozhovorov a prehliadky mestskej 
časti sme došli k záveru, že v mnohých oblastiach si môžeme byť inšpiráciou a obohatením. V 
kultúrnej  oblasti  budeme  spoluprácu  rozvíjať  v  rámci  nášho  Múzea  Vojtecha  Löfflera  i 
Českého spolku v Košiciach.

Osobne som sa zúčastnil  verejnej prezentácie zámeru občianskeho združenia,  ktoré 
chce obnoviť budovu niekdajšieho kina Družba, ale aj na odovzdávaní staveniska na výstavbu 
ľadovej plochy v priestoroch Mestského parku pred vstupom na letné kúpalisko.

Na pozvanie súkromného majiteľa som sa ako starosta zúčastnil prehliadky objektov, 
ktoré  budú v  najbližšej  budúcnosti  slúžiť  širokej  verejnosti  a  nachádzajú  sa  v  Mestskom 
parku, kde sa čoskoro dokončí hotel, tenisový areál, ľadová plocha, korčuliarsky pavilón a 
dve reštauračné zariadenia. Súkromný komplex obohatí ponuku relaxu a športu v Mestskom 
parku.

V  záujme  zefektívnenia  procesov  som  si  jedno  dopoludnie  vyskúšal  byť 
koordinátorom prác verejnoprospešných pracovníkov, nakoľko som chcel mať z prvej ruky 
informácie, aký tip ľudí v tejto skupine prevažuje, aké je ich pracovné nasadenie a čo je v 
našich možnostiach zlepšiť pri potencionálnej zmene logistiky.

Zúčastnil som sa na kontrole prác pri opravách ciest a chodníkov v Starom Meste, 
rovnako aj na odštartovaní rekonštrukcie Mlynskej bašty v developerskom komplexe bytov na 
Továrenskej ulici, či začiatku prác na Dolnej bráne. Aj keď tieto investície nefinancuje naša 
mestská časť, zaujíma ma ich priebeh, nakoľko patria medzi významné dominanty Starého 
Mesta.

So zástupcami  siete  lekární  Dr.  Max som rokoval  o  sponzorskom dare produktov, 
ktorými potešíme tentokrát staromestské bábätka pri vítaní do života.

Podporil som akciu Staromestská jazda zručnosti, ktorá sa 1. septembra uskutočnila 
pri amfiteátri a slúžila nielen na pobavenie, ale najmä na zvýšenie obratnosti motoristov a tak 
i zlepšenie bezpečnosti na cestách.

Vo  výmenníku  na  Štítovej  ulici  som  osobnou  účasťou  podporil  talentovaného 
amatérskeho umelca Petra Kováča, ktorý je vzorom k zmysluplnému tráveniu voľného času.
Osobne som sa zúčastnil pilotného projektu „Vycvič si svojho miláčika“ na venčoviskách na 
Kuzmányho a Tyršovom námestí, aby som sa dozvedel, čo trápi staromestských majiteľov 
psíkov a čo najviac očakávajú od samosprávy.

S  výkonným riaditeľom Letiska  Košice  som sa  stretol  počas  Staromestskej  burzy 
starožitností pri Urbanovej veži, ktorá bola venovaná spomienke na chlebový trh, ktorý v tejto 
lokalite  fungoval  na  začiatku  19.  storočia.  Riaditeľ,  ktorý  pochádza  z  Nemecka,  si  so 
záujmom prezrel centrálnu pešiu zónu a nešetril komplimentami na krásu Starého Mesta.

Veľmi úspešný bol aj tohtoročný ročník Spoznaj behom Staré Mesto, ktorý organizuje 
Active Life. Prišlo vyše 110 bežcov, vyšlo počasie a nálada na Dominikánskom námestí bola 
báječná. 

S otcom Petrom Gombitom s občianskeho združenia Oáza, ktoré sa stará o núdznych v 
Bernátovciach, som rokoval o spôsoboch riešenia žobrákov na Hlavnej ulici, ale i o výstavbe 
hygienickej budovy, v ktorej by si mohli ľudia bez domova vyprať ošatenie a urobiť základnú 
hygienu tak, ako je to bežné v európskych metropolách.

Absolvoval  som  aj  stretnutie  s  majiteľkou  unikátnej  kaviarne  Od  srdca,  kde 
zamestnáva hendikepovaných občanov a rokovali o tom, že záujem o prácu v tejto skupine 
presahuje jej možnosti. Obrátila sa preto na mňa so žiadosťou o poskytnutie priestorov na 
tvorivé dielne, resp. sme hľadali možnosti, ako ich využiť pre práce v prospech mestskej časti 
bez navýšenia rozpočtu.
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Zúčastnil som sa na stretnutí s primátorom k príprave návštevy pápeža, ale i na operatívnych 
poradách ku pandemickým opatreniam.

V čase uzávierky materiálov do zastupiteľstva sa ešte len chystal druhý tohtoročný 
Mame Market na Dominikánskom námestí, ktorý sa uskutočnil v sobotu 18. septembra a dal 
priestor originálnym výrobkom hand made výrobcom i miestnym dizajnérom. 
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